

## 2025-2026 BSP#1 Group Time Discussion

### (A) 為查考和認識的題目 Questions for Studying and Understanding (10 minutes)

#### 1. 厄則克耳的背景：

- a. 他是一位舊約先知，但沒有天主的正式召叫和派遣。(提示：看則 1-3)
- b. 他三十歲時做先知。
- c. 他在猶大行使先知之職。(提示：他在 597BC 充軍巴比倫)
- d. 他是公元前六世紀先知，在耶肋米亞之後行先知職。
- e. 用象徵性的行為來表達天主的訊息是他的特色。

#### Ezekiel's background:

- a. He was an Old Testament prophet, but he was not officially called or sent by God. (Hint: See Eze 1-3)
- b. He became a prophet when he was thirty years old.
- c. He served as a prophet in Judah. (Hint: He was exiled to Babylon in 597 BC)
- d. He was a prophet in the sixth century BC, serving after Jeremiah.
- e. His characteristic was using symbolic actions to express God's message.

#### 2. 與厄則克耳先知書有密切關係的聖經經書是(提示：看筆記 E)：

- a. 創世記
- b. 上下瑪加伯
- c. 梅瑟五書
- d. 費肋孟書
- e. 默示錄

#### The Bible books closely related to the Book of Ezekiel are (Hint: See Note E):

- a. Genesis
- b. 1&2 Maccabees
- c. Pentateuch
- d. Philemon
- e. Revelation

(B) 為反思和應用的題目。Reflection and application question (15 minutes)

書中「上主的手臨於我」共出現七次。這個比喻表明，厄則克耳是一位被上主牢牢掌控並服在祂權柄之下的人。無論是在教會事工中，或是在基督徒生活中，你是否也有像厄則克耳般的感受？請描述一下當主的手臨於你身上時，你的感受。是什麼讓你確信這一點？這經歷的影響力有多強大？

“The hand of the LORD came upon me” - this metaphor appears 7 times in the book. It indicates that Ezekiel is a man held firmly by God’s hand and under his authority. Do you share Ezekiel’s sentiment in either performing your church ministry or simply in living out your life as a Christian? Describe what it’s like when the hand of the Lord was upon you. What caused your conviction? How powerful was the experience?